
10اولويت مردم در كوى كارگران
جلسه هم انديشى طرح محله ما با حضور ساكنان در بوستان گلشيد 

پــس از چنــد هفتــه نظرســنجی از شــهروندان کــوی کارگــران، مجریــان 
طــرح محلــه مــا از اهالــی خواســتند در بوســتان گلشــید گردهــم جمــع 
یت بندی هایــی  شــوند و بــه آن هــا از عملکــرد خــود در ایــن مــدت و اولو

کــه انجــام شــده اســت، گــزارش دهنــد...
۲

8 صفحه  

گردهمایی کاستی ها 
در شهرک صنفی، صنعتی طرق

جزیره ای در 
خلوتِ شهر!

۶

خيريه اى كه فعاليت هايش فقط به تسهيل روند ازدواج اختصاص دارد

با افزایش بی سابقه قیمت اجناس و لوازم خانه، تهیه جهیزیه به سدهای پیش روی جوانان 
برای ازدواج افزوده شده است و ازدواج بسیاری از زوج ها را به تأخیر انداخته و حتی برخی 
را منصرف ساخته است. در این بین هستند شهروندانی که با همت خود با وجود شرایط 

دشوار اقتصادی کمر همت برای کمک به ازدواج پایدار جوانان بستند. ..

خيران خوشبختى
انتخابات شوراى اجتماعى محلات سيدى و بهارستان 

۷

انتخابات منظم و پرحاشيه 
داوطلبان عضویت در شــوراهای اجتماعی محلات بهارســتان و ســیدی در 

انتخاباتی که برای اولین بار درمحله شان برگزار می شد، شرکت کردند .
مسجد قمر بنی هاشــم میزبان اولین انتخابات محله بهارســتان بود و برگزاری 

انتخابات در آن با نظم خاصی انجام می شد...

SHAHRARANEWS.IR   دريافت نسخه الكترونيك شهرآرامحله از
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محلات منطقــه ما :  عنصرى، 17شــهريور،كوى 
كارگران، مقدم، كوشش، كوى پليس، پروين اعتصامى 
المهدى، ســيدى ، ولى عصر(عج)، عســكريه، انقلاب 

بهارستان،  ابوذر، ايمان، رباط، ايوان، طرق
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محلات منطقه مــا : عنصرى، 17شــهريور،كوى 
كارگران، مقدم، كوشش، كوى پليس، پروين اعتصامى 
المهدى، ســيدى ، ولى عصر(عج)، عســكريه، انقلاب 

بهارستان،  ابوذر، ايمان، رباط، ايوان، طرق

شهرآرا

در وادى تمنّا
 

چنــد  ز  ا پــس 
هفتــه نظرســنجی 
ن ا ند و شــهر ز  ا

 کــوی کارگــران، 
مجریان طرح محله 
ما از اهالی خواستند 
در بوســتان گلشید 
گردهم جمع شــوند و به آن ها از عملکرد خود در 
این مــدت و اولویت بندی هایی که انجام شــده 
اســت، گزارش دهند. در ابتدای این نشســت، 
حامد قریانی، دبیر شــورای اجتماعی محله، به 
تشریح طرح محله ما پرداخت و بیان کرد: با توجه 
به مصوبه شورای اســلامی شهر مشهد ۵درصد 
از بودجه عمرانی شــهر برای بازسازی تعدادی از 
محلات شهر اختصاص پیدا کرده که خوشبختانه 

محله کوی کارگران یکی از این محلات است. 

 مشارکت در محله هدف است
قریانی، با اشــاره به اهداف اجرای این طرح بیان 
کــرد: اجرای این طــرح به این صــورت اهداف 
متعددی داشــته که یکی از این اهداف، مشارکت 
دادن شــهروندان در آبادی محلی اســت که در 
آن ســکونت می کنند تا به این طریق اهالی تعلق 
خاطری نسبت به محله شان پیدا کنند. دلیل دوم این 

است که قطعا اهالی یک محله بیشتر از مشکلات 
کید  گاهی دارند. این طرح تأ محل سکونتشــان آ
دارد که باید پروژه  ای که می خواهد اجرا شود طبق 

نظر و خواست بیشتر ساکنان محله باشد.
در ادامه این نشست شهروندان محله به بیان نقطه 
نظرات و انتقادهــای خود پرداختند. یکی از بانوان 
بیان کرد: در بوستان گلشید هیچ وسیله  ای برای بازی 
کودکان وجود ندارد. دومین نکته  ای که این شهروند 
از آن نام برد؛ حضور معتادان در این بوستان بود.یکی 
دیگر از شهروندان با گلایه از اختصاص بودجه به 
بوستان گفت: این محله مشکلات زیادی دارد که 
می توان این پول را صرف حل آن ها کرد، با هر باران 
سیل شدیدی در این محله جاری می شود و زندگی 
مردم را نابود می کند و ما در اینجا امنیت نداریم. هر 
هفته در حاشیه همین بوستان گلشید خودروهایی که 
پارک می شوند، مورد سرقت قرار می گیرند و کسی 
هم کاری انجام نمی دهد. آسفالت هم فاقد هرگونه 
کیفیت است. یکی از جوانان خواستار ایجاد زمین 
ورزشی در محله شــد و بیان کرد: اینجا یک زمین 
ورزشی داریم که شهرداری در اختیار بسیج قرار داد. 
حالا برای ورود به این زمین باید پول زیادی پرداخت 
کنیم. ســخن گفتن از احداث سرویس بهداشتی 
در بوستان گلشید به وســیله یکی از بانوان دقایقی 
این نشست را متشنج ســاخت.  تعدادی از اهالی 

این محله که در مجاورت بوستان سکونت داشتند 
احداث سرویس بهداشتی را نه تنها غیر ضروری بیان 
می کردند بلکه آن را باعث بروز مشکلات متعددی 
همچون بــوی نامطبوع و محل تجمــع معتادان و 
در مقابل برخی احداث ســرویس را ضرورت این 

بوستان می دانستند.

 اولویت های محله 
صبا محمــودی، از مجریان اجــرای این طرح در 
محله کوی کارگران، با اشاره به بنری که روی آن آمار 
نظرسنجی ها نوشته شــده بود، بیان کرد: ما تلاش 
کردیم از اکثریت شهروندان و تمام گروه های سنی 
به روش های مختلف نظرخواهی کنیم و طبق نظر 
شما شهروندان به ترتیب تعبیه وسایل بازی کودکان 
در بوستان گلشید، افزایش امنیت در محله و کنترل 
فضاهای همگانی برای جلوگیری از تجمع معتادان 
در بوستان گلشید، بهبود کیفیت روشنایی محله، 
احداث زمین های ورزشــی، احداث ســرویس 
بهداشتی در بوستان گلشید، رسیدگی به فضای سبز 
بوستان، احداث کیوسک نگهبانی، هرس درختان و 
بهبود فضای سبز، ترمیم آسفالت به ویژه در خیابان 
شــهید صدر ۲۷،۲۹ و خیابان بنی هاشم ۴ و ۶ به 
ترتیب ۱۰ اولویتی بود که شما مطرح کردید. ما باز 
هم از بین این موارد در محله نظرسنجی خواهیم کرد 

تا وقتی پدرم به اتاقم نیامده  
بود نمی دانســتم کــه این 
تراکتوری که به جای شخم 
زدن از خــودش صدا تولید 
می کند چیست و شاید حتی 
به ذهنم نرسیده بود که این 
موسیقی گوش خراش مداوم 
که به دلیل گرمای تابستان شبانه روز اتاقم را  به سیطره  خود 
درآورده اســت وجود خارجی دارد. برای اولین بار این را 
پدرم فهمید که این صدا چقدر آزاردهنده است و من انگار 
بعد از مدت ها دوباره آن را می شــنیدم. پنجره گشوده اتاق 
که  صدای جیک جیک بچه کبوترهای گرســنه لابه لای 
آجرهای باز ســاختمان روبه رو را عبور می دهد چطور از 
خیر چنین آواز عربده جویانه ای گذشته است؟ و من که با 
صدای جوجه   ها که آن قدر پشت سرهم و بدون وقفه صدای 
نازکشان را در ســر می اندازند که صبح ها به هر موجود در 
خواب فرورفته ای بفهمانند وقت صبحانه است از خواب 
بیدار می شوم، چطور به این طنین تراکتورگونه هیچ واکنشی 
ندارم؟ همین من که صبح با صدای دو تا جوجه از خواب 
می پرم با حرف پدرم تازه می فهمم که از صدای خراشیده 
پرحجمی که فضا از دســتش در امان نیست هیچ گله ای 
ندارم. چون در پاسخش می گویم: منظورت چیست و او 
می گوید: منظورش صدای کولر همســایه است که تمام 
زورش را می زند تا هیچ همسایه ای اعصاب سالم نداشته 
باشد. تنها علتی که به ذهنم می رسد عادت است! اینکه یک 
مسئله یا معضل آن قدر جلوی چشمت بیاید و برود که دیگر 
به نظرت نیاید که هست! نه اینکه نخواهی او را ببینی اصلا 
ندانی که هست! درست شبیه آن قورباغه ای که اگر وارد آب 
جوش شود سریع بیرون می جهد اما اگر آب سرد را کم کم 
برایش گرم کنی آن قدر به شرایطش عادت می کند که اصلا 
متوجه داغ شدن آب نمی شــود و درون آن می ماند. شاید 
اینکه صدای تق و تق یک کولر قراضه را بشــنویم یا نشویم 
آن قدر در زندگی ما مؤثر نباشــد. اما گاهی ندیدن مسائل 
اجتماعی که دیگر به حضورشان در اطراف و اطرافیانمان 
عادت کردیم می تواند از ما یک جامعه ناســالم و نابخرد 
بسازد که زشتی ها از نظرشــان عادی است. عادت باعث 
می شود نه ببینیم و نه صدای اعتراضمان بلند شود. عادت 
باعث می شود راه توجیه را در پیش بگیریم تا روی عاداتمان 
بمانیم و آن ها را حفظ کنیم. گاهی حتی مقاومت عجیبی 
داریم در برابر اینکه عادت ما باید باشد و جزئی از ماست که 
دیگران باید بپذیرند و حتی گاهی باعث آزار دیگران می شوم 
و حاضر نیستیم کوچک ترین نرمشی برای تغییر آن رفتاری 
که اسمش را اخلاق شخصی یا عادتمان گذاشته ایم به خرج 
بدهیم. گاهی حتی بــه آن افتخار می کنیم و با صدای بلند 
می گوییم که مثلا من دلم می خواهد موسیقی را با صدای 
بلند گوش کنم یا فلان لباس را بپوشم یا نپوشم. انگار اینکه 
روال خاصی را در زندگی پیش بگیریم به ما شخصیتی خاص 
و شاخص می دهد که بخشی از منیت ماست که باید باشد 
تا به آن مفتخر باشیم. البته این عادت کردن همیشه هم بد 
نیست. مثلا واقعا کار سختی است تا هر روز فکر کنیم چطور 
بند کفشمان را ببندیم، چطور قدم برداریم، چطور صحبت 
کنیم، چطور غذا بخوریم، چطور بنویسیم و چطور زندگی 
کنیم. عادت ها کارها را برای ما ســاده تر می کنند. یا گاهی 
همین عادات باعث می شود که وقت کمتری برای کارهای 
روزانه صرف کنیم. گاهی که به شرایط هیچ تسلطی نداریم 
و نمی توانیم آن را تغییر دهیم شاید عادت راه نجاتی باشد 
که باعث می شود از در هم ریختگی روانی و تنیدگی رهایی 
یابیم و به آن مسائلی که در زندگی مان اجتناب پذیر نیستند 
و حتی با تلاش و جنگیدن تغییر نمی کنند، عادت کنیم. اما 
گاهی هم باید نشست و از بیرون درون خود را دید. گاهی 
باید آگاهانه عادات خود را شناخت و میان آن عادت هایی 
که باید ترک شوند و آن عادت هایی که به پیشبرد زندگی ما 

کمک می کنند، فرق گذاشت!     

هدف از طرح 
محله ما

 مشارکت 
دادن 
شهروندان در 
آبادی محلی 
است که در 
آن سکونت 
می کنند

تا وقتى پدرم به اتاقم نيامده  

استقبال بی نظیر از 
جشنواره تابستان شاد 

در باغ ایرانی

به قلم دوربین

حرف  اول

زینبی

عرفــه، نقطه اوج خواســتن 
ــه  ــا ک ــرای آن ه ــت. ب اس
بخشــودگی  بــه  چشــم 
ــه  ــا ک ــرای آن ه ــا ب ــد ی دارن
خواســته ای  گــرو  در  دل 
می خواهنــد  و  دارنــد 
بــه  دعایشــان  ســیب 
دامــن اجابــت بیفتــد، عرفــه فرصتــی دوبــاره اســت. 
هرکســی بــا بــار لغزش هــا، کاســتی ها و آرزوهایــش 
پــا در وادی نیــاز گذاشــته اســت تــا بــار دیگــر بــاور 

کنــد جــز «او» کــه ســیطره لطفــش جهــان شــمول 
ــه  ــاورد ک ــاد بی ــه ی ــا ب ــدارد. ت ــی ن ــه جای ــت راه ب اس
تقدیــر را  اگــر او دیــر می خواهــد، بنــده زود نخواهــد 
ــدی دارد و  ــد امی ــه می آی ــه عرف ــه ب ــس. هرک و بالعک
بــاری ســنگین کــه می خواهــد رهایــش کنــد یــا  بــر 
ــن  ــرای ای ــت ب ــی اس ــه، فرصت ــذارد. عرف ــن بگ زمی
رســیدن هایی کــه نــارس مانده انــد. رســیدن بــه 

ــی!  ــا تمنای ــودی ی ــا مقص ــرادی ی م
*۵ ســال اســت کــه بوســتان ســحر در خیابــان قائــم، 

ــت. ــان اس ــان عرفه خوان میزب

سیده نعیمه زینبی   
دبیر شهرآرا محله

سعید جلائیان
خبرنگار شهرآرا محله

جلسه هم انديشى طرح محله ما با حضور ساكنان در بوستان گلشيد 

10اولويت مردم در كوى كارگران
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ت شــهید  د ز شــها و ر
 ، مــی ر صا د  محمــو
خبرنــگار خبرگــزاری 
جمهوری اســلامی در 
یم به  افغانســتان، در تقو
نام روز خبرنــگار ثبت 
شــده اســت. روزی بر 
خلاف همیشــه روزهای ســال که معمولا مسئولان 
میزبــان خبرنگاران هســتند، این بار رســانه ای ها 
میزبان مسئولان شهری هســتند. به همین مناسبت 
کــورش باوندی، شــهردار منطقه به همــراه ملیحه 
ابراهیمی، روابط عمومی شهرداری منطقه۷ و ناصر 
خجسته، رئیس اداره فرهنگی و کارشناسان فرهنگی 
منطقه، در دفتر شهرآرا محله حضور یافتند و این روز 

را به خبرنگاران شهرآرا محله تبریک گفتند.
سپس شــهردار منطقه ۷ به همراه دیگر مسئولان این 
منطقه به ســاختمان مرکزی شهرآرا رفت تا روزی را 
که به نام رسانه ای ها رقم خورده است به خبرنگاران 
ید. میزبانی شهرآرایی ها در  این رســانه تبریک بگو
یس های مختلف  تحریریه روزنامه با بازدید از سرو
و توضیحات کوتاه در هر بخش و یک مصاحبه کوتاه 

به پایان رسید.
به گزارش شهرآرا محله، کورش باوندی در دفتر 
شهرآرا محله خطاب به خبرنگاران این رسانه گفت: 
خبرنگاری عشق و ذوق و استعداد است که باید 
همراه با علم و تخصص باشد تا اخبار و اطلاعات را 
به موقع انعکاس دهد. در کنار این مسائل رسانه باید 

چشم وگوش مردم هم باشد. من از تمام تلاش هایی 
که شما خبرنگاران شهرآرا برای این مهم دارید، 
تشکر می کنم. مسلما با توجه به شرایطی که در آن 
کار می کنید تنها چیزی که می تواند خبرنگار را در 
این حوزه نگه دارد؛ همان عشق است تا خواسته های 
مردم را به مسئولان منتقل کند. شما دائما در تلاش 
هستید که ارتباط خوب و مؤثری با مردم بگیرید و 
از طرفی بتوانید در راستای بهبود زندگی مردم گام 

بردارید.
ناصر خجسته نیز در ادامه این دیدار گفت: خبرنگاری 
شغل سختی است. ما ارتباط تنگاتنگی با بچه های 
شهرآرا محله داریم و آن ها برای پوشش برنامه ها زحمت 
می کشند. به طور مثال دیروز برای انتخابات شورای 
اجتماعی محلات در محلات سیدی و بهارستان و 
شرکت در طرح محله ما در بوستان گلشید، خبرنگار 
شهرآرا تا ساعت ۹ شب درگیر و همراه ما بود و از این 

بابت از آن ها تشکر می کنم.

 حضور در شهرآرا
باوندی پس از بازدید از بخش های مختلف تحریریه 
شهرآرا درباره حرفه خبرنگاری که حلقه اتصال میان 
رسانه ها و مدیران شهری اســت به خبرنگار شهرآرا 
محله، گفــت: کار خبرنگاری آنجا کــه به انعکاس 
یدادها می پردازد تــا در اختیار مــردم و مدیران  رو
شــهری قرار بگیرد بســیار مهم اســت تا اطلاعات 
را درست و شــفاف منتقل کند و مســئولان شهری 
با اتکا به این اخبار بتوانند تصمیم های درســتی در 

چارچوب وظایفی که برعهده دارند، بگیرند.
وی درباره ویژگی هایی که یک خبرنگار باید در کنار 
ذوق و قریحه داشته باشد، افزود: یک خبرنگار باید 
دقت، ســرعت و صحت لازم را به کار بگیرد و اخبار 
را صریح و روشن منتقل کند تا جامعه را دچار شائبه 
نکند. از طرفی او باید حق طلبی و بیان واقعیت ها را 

در تنظیم اخبار در نظر داشته باشد.
 کار خبرنگاران در تمام زوایــای پنهان زندگی فردی و 
اجتماعی جامعه مؤثر است و از این جنبه اهمیت زیادی 
دارد. من هم از فضای رسانه ای زیاد استفاده می کنم و 

بیشتر اخبار را از طریق رسانه های موجود می گیرم.
باوندی، در پایان این حرفه را سخت خواند و درباره 
روزنامه شهرآرا  ادامه داد: وقتی شهرداری اعتباری 
تخصیص می دهد و برای خــودش الزام می کند که 
در این ابعاد کار رســانه انجام دهــد باید برای همه 
گروه ها و ســلیقه ها حرف داشته باشــد و اخبار را به 
بی به گوش مردم برســد. هرچه شفاف سازی از  خو
عملکرد مدیران شهری بیشــتر باشد رضایت مندی 
مردم از رسانه و مسئولان بیشتر خواهد شد. شهرآرا 

باید نمره قبولی اش را از مردم بگیرد.
او درباره عملکرد شــهرآرا محله نیزگفت: شــهرآرا 
محله نیز همین طور اســت که بایــد نمره قبولی اش 
را از مردم بگیرد. در نشســتی که به مناسبت سالگرد 
شهرآرا در محلات برگزار شــد و مردم این هفته نامه 
را نقد کردنــد، عملکرد این نشــریه مثبت، خوب و 
همراه با رضایت بود که در صحبت همه دوستان هم 

درج شده است.

و با مشورت با شهرداری منطقه کار خودمان را آغاز خواهیم 
کرد. محمودی در پاسخ به سخنانی که در این نشست مطرح 
شد، ادامه داد: یک ســری از نیازهایی راکه امروز مطرح شد 
می توانید با شماره ۱۳۷تماس بگیرید و این موارد را آنجا بازگو 
کنید و برای هرس درختان نیز باید در سایت سازمان زیباسازی 

پارک ها درخواستی به ثبت برسانید. 

در حاشیه

تأمیــن امنیت با گشــت های محله محور 
آقاسی زاده، فرمانده بسیج این محله، در پاسخ به درخواست 
شــهروندان برای جلوگیری از تجمع معتــادان گفت: این 
محدوده بســیار حســاس اســت و از زمانی که حوزه ۹ و 
۱۰مقداد را تحویل گرفتیم گشت های بسیج محله محور را 
فعال کردیم. طبق گفتــه  فرمانده کلانتری مصلی، از تعداد 
جریمه ها نیز پس از این گشت ها، کاسته شده است. من به 
شهروندان قول می دهم که گشــت های این محدوده را نیز 
فعال تر و تلاش کنیم مواردی که به وسیله شهروندان مطرح 

شد، به صفر برسانیم. 
آقاسی زاده درباره سالن ورزشی که در اختیار سپاه قرار گرفته 
است نیز پاسخ داد: ما دوست داریم نوجوانان جذب بسیج 
شوند و ما با نازل ترین قیمت آن ها را در اختیار مردم قرار دهیم. 
اگر شهرداری در بحث هزینه ها کمک کنند ما برای هزینه ها، 

تخفیف های بیشتری به شهروندان خواهیم داد.

جشــنواره تابســتان شــاد بــا موضــوع کــودکان کار در بــاغ ایرانــی برگــزار شــد.به گــزارش 
شــهرآرامحله، علی پــور، کارشــناس فرهنگــی منطقــه، گفــت: بیــش از ۸۰۰ نفــر در این 
رقابت هــا شــرکت کردنــد. مــا در قالــب برنامه هــای تفریحــی و ورزشــی یــک موضــوع 
اجتماعــی را پیگیــری کنیم. موضــوع این هفتــه کــودکان کار بود کــه نقاشــی، رقابت های 

خانوادگــی، مشــاوره ها، تئاتــر خیابانــی، موســیقی ســنتی بــه وســیله کــودکان اجرا شــد. 
مــا ســعی می کردیــم در قالــب ایــن برنامه هــا و ۲۳غرفــه  کــه در فضای جشــنواره دایــر بود 
بــه خانواده هــا بگوییــم اگر نیــاز مالــی دارنــد و بــه درآمد کــودکان نیازمنــد هســتند، آن ها 

را در مشــاغلی نگذارنــد کــه روی آینــده  کــودکان تأثیر منفی داشــته باشــد.

7بازديد شهردار منطقه 7بازديد شهردار منطقه 7 از شهرآرا محله و تحريريه شهرآرا

نمره قبولى شهرآرا با مردم
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محلات منطقه مــا : عنصرى، 17شــهريور،كوى 
كارگران، مقدم، كوشش، كوى پليس، پروين اعتصامى 
المهدى، ســيدى ، ولى عصر(عج)، عســكريه، انقلاب 

بهارستان،  ابوذر، ايمان، رباط، ايوان، طرق

شهرک گاراژدارها!

اگـر صاحـب خـودرو سـنگين نيسـتيد يـا 
سـنگين  خودروهـاى  بـه  مربـوط  كارتـان 
و نيمـه سـنگين نيسـت احتمـالا قـدم بـه 
شـهرك صنفـى، صنعتى طـرق نگذاشـتيد. 
شـهركى كه حالا 19 سال از شكل گيرى اش 
مى گـذرد و بـه واسـطه ورود صدهـا خـودرو 
سـنگين كـه از ديگر نقاط كشـور بـه مقصد 
مشـهد بـه ايـن شـهرك وارد مى شـوند به نوعـى يكـى از ورودى هاى 
شـهر مشـهد محسـوب مى شـود كه متأسـفانه جلوه  نازيبايى از شـهر 
مـا در آن بـه نمايـش گذاشـته مى شـود و جـدا از ظاهر اين شـهرك 

همچنـان بـا كاسـتى هاى فـراوان دسـت و پنجـه نـرم مى كنـد. چـرا 
كـه بـا غروب خورشـيد كسـبه، رانندگان و افـرادى كه بـراى خريد يا 
تعميـر وسـيله نقليه شـان بـه اين شـهرك آمدند شـروع به تـرك آن 
مى كننـد. بـا اين حـال اگر بگوييـم در هـر گاراژ و مغـازه حداقل2 نفر 
مشـغول بـه كار هسـتند، مى تـوان گفـت بيـش از 2هـزار و 500 نفر 
جمعيـت ثابـت دارد و افـزون بـر هـر مغـازه روزانـه تعدادى مشـترى 
دارد كـه بـا حسـاب آن مى  تـوان گفـت ايـن شـهرك روزانـه بيش از 
5هـزار نفـر جمعيـت را در خـود جـاى مى دهـد. اما سـؤال اصلى اين 
اسـت كـه پـس از ايـن همـه سـال از فعاليـت شـهرك آيـا امكانات و 
زيرسـاخت لازم براى اين جمعيت در شـهرك فراهم شـده اسـت تا از 

ديگر مشـاغلى كه مزاحم محسـوب مى شـوند و در شـهر باقى ماندند، 
بخواهيـم بـه ايـن شـهرك كـوچ كننـد؟ پاسـخ اين سـؤال را بـا چند 
دقيقـه قـدم زدن در خيابان هـاى شـهرك درخواهيـد يافـت و افزون 
بـر صـداى اعتـراض رانندگانـى كـه از شـهرهاى ديگر آمدنـد، صداى 
كسـبه  شـهرك را مى شـنويد. در ايـن گـزارش مـا پـاى درددل  اهالى 
ثابـت شـهرك كه همگى مردان سخت كوشـى هسـتند كه نـان خانه  
خـود را بـا زور بـازو و هنرشـان بـه دسـت مى آورنـد و رانندگانـى كه 
از شـهرهاى دور و نزديـك بـه اينجـا مى آينـد، مى نشـينيم و در ادامه 
بـراى شـنيدن پاسـخ انتقادهايـى كـه به وسـيله آن ها مطرح شـده با 

مديرعامـل هيئـت امنـاى شـهرك بـه گفت وگـو مى پردازيم.

گردهمایی کاستی ها در شهرک صنفی، صنعتی طرق

جزيره اى در خلوتِ شهر!
گـل دفتــــر

سعید جلائیان

یرساخت لازم  نبود ز
نزدیک به ۲ دهه از شکل گیری شهرک صنفی، صنعتی طرق می گذرد اما همچنان 
این مکان فاقد امکانات ابتدایی لازم اســت که باید قبل از احداث شهرک به آن 
توجه می  شده است. نبود مرکز درمانی و ایستگاه آتش نشانی از عمده مشکلات 
این شهرک است. با وجودی که کار بیشتر کسبه اینجا با بنزین و گازوئیل است و 
متأسفانه به طور میانگین در هر ۲هفته حداقل یک حریق در شهرک رخ می دهد، 
هیچ خودرو آتش نشانی در اینجا مستقر نیســت. البته ایستگاه آتش نشانی در 
شهرک طرق وجود دارد و خودروهای آتش نشانی تقریبا ۶ دقیقه پس از تماس 
خود را به شــهرک می رســانند. پس از آن نبود امنیت و سرقت های بی شمار از 
خودروهای سنگین، مشــکلات زیست محیطی فراوان، شــرایط نامناسب 
خیابانی که نامی ندارد اما اهالی آن را فشار قوی می نامند و روزانه صدها خودرو 
سنگین برای ورود یا خروج از پایانه بار از آن تردد می کنند. اوج مشکل این خیابان 
هم مربوط به پلی قدیمی می شود که نیم قرن از عمر آن می گذرد. برخی از اهالی 
نزدیک کال می گویند در روزهایی که تردد زیاد اســت ما به خودمان می گوییم 
امروز دیگر پل می ریزد و چند خودرو سنگین با بارشان در آن سقوط خواهند کرد.

این پل برای عبــور آب کال طرق تنها یک گذر کوچک دارد که اگر به واســطه 
خودروهای سنگینی که در حاشیه کال پارک کردند یا هر دلیل دیگری این مسیر 
بسته شود تمام شــهرک را آب برخواهد داشت. این نکته زمانی جالب می شود 
که دیگــر پل هایی که از روی این کال می گذرند دارای مســیر های متعدد برای 

عبور آب هستند.
 مشــکلات شــهرک به همین جا خلاصه نمی شــود. خاکی بودن و آسفالت 
بی کیفیت برخی از خیابان ها، نبود مســافرخانه ، نبود ســرویس بهداشــتی 

عمومی، نداشتن پلاک در ســر در مغازه ها و نا ایمن بودن یکی از ورودی های 
اصلی شــهرک از دیگر معضلات آن است که با چند دقیقه تردد در شهرک تمام 

این ها را به چشم خواهید دید.

 هیئت امنای خودخوانده!
حسینی تا ۲۰سال پیش در میدان گاراژدارها(حافظ کنونی) فعالیت می کرد اما 
تعمیرگاهش در طرح میدان حافظ قرار می گیرد و به ناچار به این مکان می آید. او 
مشکلات شهرک را بی شمار و از بین آن ها رفع یک معضل را ضروری می داند. 
حسینی به شهرآرامحله می گوید: خیابانی که از میدان کارآفرین به سمت پایانه 
بار می رود شــرایط بدی دارد. عرض کم آن به ویژه در قسمت روی کال باعث 
ایجاد ترافیک طولانی می شود و ما مجبور هستیم صدای بوق های گوش خراش 
کامیون ها را تحمل کنیم. افزون بر این اگر به آسفالت و دست اندازهای متعدد 
این خیابان کاری نداشته باشیم حل مشکل شیب تندی که قبل از ورودی پایانه 
بار است بسیار ضروری اســت. تاکنون چندین تریلی که بار حمل می کردند 
زمان دورزدن در این قسمت چپ کردند و خســارت زیادی به آن ها وارد شده 
است.حسینی که امید زیادی به حل مشکلات شهرک ندارد، ادامه  می دهد: اگر 
کسی می خواهد به داد شــهرک برسد اولین کار احداث پلی جدید به روی کال 
و افزایش چند برابری عرض خیابان فشار قوی است. متأسفانه این طور که من 
شنیدم شهرداری می گوید اینجا خارج از حریم شهر است و به راهداری مربوط 
می شود و راهداری هم برای حل این مشــکل زیر بار نمی رود. پایانه بار هم که 
گویا برایش مهم نیســت خودروهای سنگین با چه مشکلاتی وارد آن می شوند 
و البته آســفالت اینجا به واســطه تردد این خودروها تخریب می شود و ما باید 

پولش را بپردازیم.تعمیرکار قدیمی خودروهای ســنگین در ذهن خود به دنبال 
اولویت بندی برای بازگویی دومین معضل شهرک می گردد که نام هیئت امنای 
شهرک را بر زبان می آورد. او وجود و کارایی این هیئت را زیر سؤال می برد و بیان 
می دارد: ما یک هیئت امنای خودخوانده داریم که با کارهایشان به مالکان فشار 
می آورند. من را مجبور کردند به شهرک بیایم و هیچ امکاناتی را هم به من ندادند.
وی ضرورت هیئت امنا را زیر سؤال می برد و می افزاید: اینجا همه مشاغل فنی 
هستند و کارشــان با بنزین و گازوئیل اســت. هر لحظه امکان دارد یک حادثه 
اینجا رخ دهد. وجود یک بهداری و ایســتگاه آتش نشانی در شهرک ضروری 

است نه هیئت امنا.

 سفرهای خانوادگی و سرگردان شدن خانواده ها
حسینی با اشاره به فصل تابستان می گوید: شاهدیم این روزها و دیگر روزهای 
تعطیل برخی از رانندگان با خانواده به شــهرک می آیند. متأســفانه اینجا هیچ 
امکاناتی برای خانواده ها وجود ندارد. یک مسافرخانه نداریم که در آن استراحت 
کنند. در فصل سرما نیز نبود مســافرخانه باعث می شود برخی از رانندگان در 
کامیون خود بخوابند. آن ها برای گرم کردن خود پیک نیک روشن می کنند و همین 
امر به فوت آن ها منجر می شود. البته برخی هم که قبلا وسایل خودرویشان در 

شهرک به سرقت رفته است، ترجیح می دهند شب را داخل 
وسیله نقلیه خود به صبح برسانند. اینجا از خیلی ها سرقت 
شد. باتری ، لاستیک و وسایل داخل کامیون ها شاید بتوان 
گفت هر روز اینجا سرقت می شود، حتی گاراژها هم امن 

نیستند و این باعث شرمندگی ما می شود.
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ــه  ــردد ک ــاز می گ ــال ۷۹ ب ــه س ــرق ب ــی ط ــی، صنعت ــهرک صنف ــکل گیری ش ش
ــه  ــی ک ــا و مغازه های ــدادی از گاراژه ــهری تع ــاغل ش ــامان دهی مش ــازمان س س
کارشــان بــا خودروهــای ســنگین و نیمه ســنگین بــود و بــه نوعــی مشــاغل مزاحــم 
شــهری محســوب می شــدند، مجــاب  کــرد بــه مجــاورت پایانــه بــار خودروهــای 

ــد.  ــکان کنن ــل م ــد، نق ــناخته می ش ــردخانه ش ــام س ــه ن ــه ب ــی ک ــنگین در مکان س
اکنــون۵۴۰ قطعــه و ۷۷۳ مغــازه در شــهرک وجــود دارد و اگــر بخواهیــم جمعیــت 
آن را محاســبه کنیــم بایــد تراکــم جمعیــت در طــول روز را محاســبه کــرد کــه بالــغ 

ــد. ــردد دارن ــن شــهرک ت ــه در ای ــر می شــود کــه روزان ــر ۵ هــزار نف ب

 کودکان مهاجر کار
در سرتاسر شــهرک صنعتی، کودکان مهاجری را می بینید که کیسه های بلندی 
بر دوش خود انداختند و به جمع آوری هر چیزی که با فلز درســت شده باشد، 
می پردازند. حسینی درباره مشکلاتی که از کار این کودکان در شهرک به وجود 
می آید، می گوید: در خیابان کارآفرین ۸ و ۱۲ در حاشیه کال چند گاراژ متعلق به 
مهاجران است. آن ها در داخل گاراژ هر روز صندلی، لاستیک، دینام و ... را آتش 
می زنند. با این کار آن ها دود غلیظی و بوی نامطبوعی تمام شهرک را فرا می گیرد. 
نگاهی به خیابان که بیندازید خواهید دید پوشــیده از خاک است. هوای اینجا 
مملو از غبار است که منشــأ این غبارها کال طرق و خیابان های خاکی شهرک 
اســت. افزون بر این برخی مواقع کانال هایی که آب از سد به مزارع کشاورزی 
طرق انتقال پیدا می کند روانه  میدان کارآفرین می شــود. شــکل میدان هم به 
گونه  ای است که آب در آن جمع می شــود آن هم آبی که بسیار با ارزش است. 

باران هم که می بارد ما اینجا با مشکل آب گرفتگی برمی خوریم.

 انتقاد رانندگان از نبود امنیت و امکانات
راننده هایی که از شهرهای دیگر وارد شهرک می شوند نیز با مشکلات زیادی 
روبه رو هستند. الیاس باقری، راننده  خودرو سنگین، که از کرمان به مشهد 
بار آورده است، با گلایه از نبود امکانات در این شهرک بیان می دارد: تابستان 
سال گذشته من همراه با خانواده به اینجا آمدم. کامیون را گذاشته بودم برای 
تعمیر و برای زیارت به داخل شــهر رفتیم. فردای آن روز که بازگشتیم دیدم 
باتری کامیونم به سرقت رفته اســت. فرزندم هم به سرویس بهداشتی نیاز 
پیــدا کرده بود اما هیچ جایی پیدا نمی کردم کــه او را به آنجا ببرم.باقری، از 
نبود امکانات و امنیت در شهرک گله می کند و ادامه می دهد: بعد از سرقت 
باتــری کامیونم از چند راننده  دیگر هم شــنیدم در داخل گاراژها وســایل 
کامیونشان به سرقت رفته اســت. به همین دلیل چند باری که به اینجا آمدم 
ترجیح دادم شــب را داخل وســیله نقلیه خودم به صبح برســانم. البته اگر 

مسافرخانه داشت در آنجا شب می خوابیدم.
راننــده خودرو ســنگین از خیابان ها هــم انتقاد دارد و می گوید: آســفالت و 
خیابان های اینجا افتضاح اســت. الان خیابان های شهرهای کوچک هم این 
گونه نیست. برخی از خیابان ها خط کشــی ندارند به همین دلیل خودروها از 
هرکجای خیابان که بخواهند تردد می کنند. من یک بار در خیابان کارگر در حال 

تردد بودم، ناگهان در مقابلم یک خودرو را دیدم.

 چگونگی و دلیل شکل گیری هیئت امنا
هیئت امنای شهرک صنفی، صنعتی طرق متشکل از ۷نفر هستند. ما برای شنیدن 
پاسخ  انتقادهای مطرح شــده از عملکرد آنان با محمد پوریان، مدیرعامل این 
هیئت، به گفت وگو می پردازیم. اولین ســؤالی که پوریان به آن پاسخ می دهد؛ 
علت شکل گیری هیئت امناست. او می گوید: سال ۷۹ که شهرک صنعتی ایجاد 
شد فاقد امکاناتی از قبیل آب، برق و گاز بود حتی بیشتر خیابان ها آسفالت هم 
نداشت. تعدادی از کسبه برای حل مشکلات شهرک گردهم جمع شدند. آن ها 
با استاندار وقت برای حل مشکلات صحبت کردند و استاندار به آن ها می گوید 
گروهی به نمایندگی از همه به ما معرفی کنید تا با آن ها مذاکره کنیم. همین کار 
انجام می شود و به همین طریق هیئت امنا شکل می گیرد. البته همان زمان هم 
برخی به دلیل اینکه تمایل داشتند شهرداری تمامی هزینه ها را برعهده بگیرد به 

مخالفت با این هیئت امنا پرداختند.

 افراد جدید، نماینده شوند
مدیرعامل هیئت امنای شــهرک صنفی، صنعتی طرق در پاســخ به چگونگی 
انتخــاب اعضای هیئت مدیره بیان می کند: در این ســال ها ما بارها از کســبه 
شهرک خواستیم در جلسات مجمع عمومی حاضر شوند ولی متأسفانه آن ها در 
جلسات نمی آمدند و می گفتند ما شما را قبول داریم، هرکاری صلاح می دانید 
انجام دهید که ما البته باز هم از آن ها می خواستیم به جلسه بیایند و حتی همین 
حرف را بازگو کنند. در هر صورت ما ۳مجمع عمومی برگزار کردیم که در ۲ دوره 
آن انتخابات انجام شده است. برای تک تک مغازه ها و گاراژها نامه ارسال و از 
آن ها دعوت شده است در جلسه حاضر باشند و در صورت تمایل نامزد انتخابات 

شوند که متأسفانه استقبال کمی از این دعوت ها شده است.
وی با اشــاره به اینکه آخرین انتخاباتی که برگزار کرده اند، اواخر سال ۹۴ بوده 
است؛ دلیل تغییر نیافتن اعضای هیئت امنا را این گونه بیان می کند: ما از اعضای 
قدیمی خواستیم با توجه به سابقه و اطلاعاتی که از شهرک دارند، دوباره نامزد 
شوند و در هیئت امنا بمانند. دومین دلیل،  اضافه نشدن نفرات جدید است. ما 
اشخاص جدیدی را پیدا نمی کنیم که به عضویت تمایل داشته باشند. این را باید 
خاطرنشان کنم که اعضای هیئت مدیره تا همین امروز هیچ حقوقی برای شرکت 
در جلســه ها دریافت نکردند. البته ۲ کارمند داریم که به آن ها حقوق پرداخت 
می شود. پوریان، خطاب به کسبه شهرک می افزاید: با این حال من به افرادی که 
می گویند چرا در هیئت امنا رأی گیری انجام نمی شود، می گویم درهای هیئت 
امنا به روی همه آن ها باز است. تنها کافی است به اینجا بیایند و شماره تلفن خود 

را به ما بدهند تا از آن ها برای حضور در جلسه های خود دعوت کنیم.

 کارنامه هیئت امنا
پوریان، در ادامه به دفاع از عملکرد هیئت امنای شــهرک صنفی، صنعتی طرق 
می پردازد و بیان می  کند: ما دســتاوردهای زیادی برای شهرک داشتیم. تا الان 
توانســتیم ۴خیابان اصلی و ۲۴ خیابان فرعی شهرک را آسفالت کنیم. نیمی از 
هزینه های آن را کسبه دادند و ۲۵درصد شــهرداری و ۲۵درصد آستان قدس 
پرداخت کرده است. دومین دستاورد ما برای شهرک؛ تأمین آب، برق و گاز برای 
شهرک بوده است. ما آب را به طور خصوصی از آب رسانی طرق خریداری و به 
شهرک لوله کشی کردیم. هنوز هم آب این شهرک خصوصی اداره می شود و زیر 
نظر آب منطقه مشهد نیست. پس از آن گازکشی به شهرک بود که ما توانستیم با 
تعاملی که با سردخانه داشتیم، ۱۵۰متر زمین از آن بگیریم و در اختیار شرکت 
گاز قرار دهیم. این شــرکت در آن مکان، پستی را مستقر کرد و از آنجا به تمامی 
شهرک گازرسانی شد. البته برای این کار ما مجبور شدیم آسفالت شکافی کنیم 
و مبلغ ۳۰۰میلیون تومان از مردم جمع آوری کنیم. تلفن هم که در اینجا تا مبلغ 
یک میلیون تومان خریداری می شد که با پیگیری هایی که کردیم خطوط تلفن 

برای شهرک صنعتی فراهم شد.

 ۹۸فقره سرقت در ۴۰روز و ضرورت تأمین امنیت
پوریان، آخرین دســتاورد هیئت امنا را تأمین امنیت می داند و اظهار می  کند: 
تأمین امنیت آخرین دستاورد هیئت امنا برای این شهرک بود که ما امیدواریم با 
جمع آوری هزینه ای این کار را بتوانیم به سرانجام برسانیم. ما پلیس محله را فعال 
کردیم و این طرح تا الان بسیار موفق بوده است. شاهد این ادعا هم گزارش نیروی 

اردیبهشت ۹۴فقره سرقت انتظامی است. از ابتدای سال ۹۸ تا ۱۰ 
پلیس محله ایــن عدد در از شهرک گزارش شده است. با استقرار 

محدوده های تحت پوشش به صفر رسید. البته به دلیل مشکلات مالی ما حومه  
شهرک را هنوز نتوانستیم تحت پوشش قرار دهیم.

مدیرعامل هیئت امنا از برنامه های دیگری که در دستور کار دارند، خبر  می دهد و 
می گوید: تأمین امنیت؛ اولین اولویت کاری ماست و پس از آن ترمیم ناهمواری 
خیابان های شهرک است. آسفالت برخی از خیابان های ما هنوز لایه دوم ندارند که 
این امر باعث شده آسفالت خیلی سریع فرسوده شود و به لکه گیری نیاز پیدا کند. 
از آن جایی که این کار دست ما نیست کارهایی نظیر لکه گیری دیر انجام می شود.

   قراری که از آن ۲۰سال می گذرد
پوریان بیان می  کند: یکی از مشکلات اصلی شهرک، ورودی آن است. ما در حال 
پیگیری هستیم تا مســئولان آستان قدس را مجاب کنیم به قرار خود برای اصلاح 
هندسی عمل کنند تا بتوانیم ورودی شهرک را بازسازی کنیم .افزون بر این به دنبال 
حل مشکلات دیگر ترافیکی شهرک نیز هستیم. بسیاری از خیابان های فرعی ما 
باریک هستند و از هر ۲سمت خودرو در آن تردد می کنند. با توجه به باریکی این 
خیابان ها زمانی که خودروهای ســنگین از آن عبور می کنند گره ترافیکی ایجاد 
می شــود. ما برای پلاک گذاری تمامی واحدها هم اقدام کردیم و پیش پرداخت 
نصب ۱۰۰۰پلاک هم پرداخت شد و پیمانکار در حال مطالعه روی این کار است. 
هزینه  این کار ۲۰میلیون تومان می شود و سهم هر واحد نیز ۲۰هزار تومان است 

که با پرداخت پول به وسیله آن ها ما پلاک را تحویل خواهیم داد.

 گزارش مالی هیئت امنا
پوریان، در پاســخ به اطلاع کســبه از چگونگی محاســبه هزینه های شهرک 
می گوید: وقتی هیئت امنا کارش را برای مســائل عمرانــی آغاز کرد هزینه ها 
بســیار کمتر از امروز بود و هزینه ها هم با توجه به قیمت های عمرانی در همان 

سال محاسبه شده بود.
زمانی که ما اعلام می کنیم کســبه برای آســفالت مبلغی پرداخت کنند برخی 
پرداخت می کنند و مابقی به تعویق می اندازند. برای مثال در یکی از خیابان ها 
که ۲۰ مغازه وجود دارد تنها نیمی از کســبه سهمشــان را پرداخت می کنند. به 
همین دلیل ما نمی توانیم هزینه  آسفالت خیابان را تأمین کنیم. با توجه به همین 
موضوع ما پول هایی را که جمع می شــد، ابتدا صرف آســفالت بولوار کارگر، 
خیابان کارآفرین و سپس خیابان پیشه کردیم. بعد از آن خیابان های فرعی را که 

بیشتر کسبه آن پول پرداخت کردند، اولویت بندی کردیم.

 پرداخت حق شارژ
پوریان از دریافت هزینه شارژ ماهیانه از کسبه شهرک خبر می دهد و درباره علت 
این کار تصریح می  کند: هیئت مدیــره تصمیم گرفته برای تأمین هزینه  نگهبان 
محله به جمع آوری شارژ اقدام کند و احتمال آن وجود دارد از این هفته یا هفته  
آینده این کار را انجام دهیم. این تصمیم در آخرین جلســه گرفته شــد. ما که به 
نیروی انتظامــی مراجعه می کنیم و می خواهیم امنیت شــهرک را برقرار کنند، 
می گویند نیروی کافی برای این کار ندارند و ما اگر امنیت بیشتری می خواهیم 

باید نگهبان محله را خودمان فعال کنیم.
 وی ادامه می دهد: محاسبه کردیم اگر در ماه هر مغازه ۱۵هزار تومان و هر گاراژ 
۲۵هزار تومان پرداخت کنند ما مشــکل امنیت را به طور کامل حل می کنیم و 
حتی اگر مشارکت بالا باشد شاید بتوانیم بخشــی از هزینه  تعمیر و نگهداری 

خیابان ها را نیز تأمین کنیم. 
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محلات منطقه مــا : عنصرى، 17شــهريور،كوى 
كارگران، مقدم، كوشش، كوى پليس، پروين اعتصامى 
المهدى، ســيدى ، ولى عصر(عج)، عســكريه، انقلاب 

بهارستان،  ابوذر، ايمان، رباط، ايوان، طرق

 تاکنون 
توانستیم ۸ 
مسجد را 
فعال کنیم 
تا در بخش 
واسطه گری 
ازدواج شروع 
به کار کنند

آسفالت به  خیابان امام 
رضا(ع)٦٦ رسید

هم محلی

جلائیان

با افزایش بی ســابقه قیمت اجناس و لوازم خانه، تهیه جهیزیه به 
سدهای پیش روی جوانان برای ازدواج افزوده شده است و ازدواج 
بسیاری از زوج ها را به تأخیر انداخته و حتی برخی را منصرف ساخته 
است. در این بین هستند شهروندانی که با همت خود با وجود شرایط 
دشــوار اقتصادی کمر همت برای کمک به ازدواج پایدار جوانان 
بستند. مؤسسه خیریه کوثر یکی از همین مکان هاست که جوانانی 
را که در مسیر تشکیل خانواده به مشکل برخوردند، یاری می رساند. این نهاد مردمی که فعالیت ویژه 
در امر ازدواج دارد و ساختمان آن در خیابان ۱۷شهریور واقع شده است یکی از تشکل هایی است 
که با همت مردم برای این امر و ترویج امر مهم ازدواج برپا شده است. با عطایی، مدیر این مؤسسه و 

مدیرعامل خیریه الزهرا، در استان های خراسان در این باره به گفت وگو می پردازیم.

 تهیه جهیزیه برای جوانان
مدیر مؤسســه کوثر در ابتدا از چگونگی شــکل گیری این خیریه می گوید: پدر مرحوم بنده 
حجت الاســلام علی اصغر عطایی چندین خیریه را در مشهد بنا نهاد که مؤسسه خیریه کوثر 
خراسان یکی از آن هاست. این خیریه در سال ۱۳۶۴ به شکل کاملا مردمی تأسیس و آغاز به کار 
کرد. پدر من در زمان تأسیس این مؤسسه می گفتند «در مشهد خیریه بسیار زیاد است اما هیچ 
کدام برای ازدواج جوانان کاری نمی کند.» او همراه با تعدادی از خیران دیگر بنیان مؤسسه کوثر را 
با هدف اعطای تسهیلات ازدواج به جوانان بنا نهاد. ساختمان این خیریه در سال ۱۳۷۰ به اینجا 
منتقل شد.این مؤسسه ابتدا کار خود را با پرسشگری و همسرگزینی آغاز کرد. کمی بعد صندوقی 
برای پرداخت وام کمک هزینه   ازدواج به زوج های جوان ایجاد کردند. پس از آن بود که مسئولان 
خیریه به سمت درآمد پایداری برای خیریه حرکت کردند و به مرور زمان بخش های دیگری به 
این مؤسسه افزوده شد. مانند راه اندازی فروشگاه لوازم جهیزیه، ایجاد ۲تالار و آخرین بخش 
هم آشپزخانه  است که یکی از همسایگان مؤسسه آن را وقف خیریه کرد و ما در آن آشپزخانه  دایر 

کردیم که تمامی درآمدها برای تهیه جهیزیه برای زوج های جوان هزینه می شود.

 جلوگیری از جدایی
آمار بالای طلاق در شهر مشهد باعث مطرح شدن ایده  جدید در خیریه می شود. مسئولان خیریه 
تصمیم می گیرند که با برگزاری کلاس های مشاوره در زمینه  پایدار کردن ازدواج زوج های جوان هم 
فعالیت کنند. عطایی، از برگزاری کلاس های آموزشی در این مؤسسه می گوید: از سال ۱۳۸۰ما 

تصمیم گرفتیم برای کاستن از آسیب های طلاق، کلاس هایی را به صورت اجباری برای افرادی که 
می خواهند از ما تسهیلات بگیرند، برگزار کنیم و این تصمیم را خیلی زود با برگزاری کلاس های 
آموزشــی قبل و پس از ازدواج به اجرا درآوردیم که بسیار هم موفق بوده است به این دلیل که طبق 
تحقیقاتی که به صورت مداوم انجام می دهیم از ســال ۱۳۸۰ تــا الان از بین ۱۳۰۰نفری که در 
کلاس های ما شرکت می کنند یک طلاق هم رخ نداده است.وی با اشاره به چگونگی کلاس های 
آموزشی، ادامه داد: استادانی که در این کلاس ها حضور دارند همگی از استادان دانشگاه و حوزه 
هستند. برگزاری این کلاس ها باعث اعتماد بیشتر خیران شده و برخی از آن ها می گویند حاضر 

هستند تعدادی جهیزیه بدهند به شرطی که زوج های جوان در کلاس های ما حضور پیدا کنند.

 تلاش مقدس
همسر گزینی و همسان گزینی نام آخرین بخشی که به این خیریه افزوده شده است. عطایی 
درباره فعالیت های این بخش بیان می کند: بخش همسرگزینی و همسان گزینی را ما ۲سال 
پیش با کمک خیریه الزهرا که در تهران فعالیت می کند، آغاز کردیم. این خیریه ۱۳۰شعبه در 
مشهد دارد و در این حوزه فعالیت می کند. خیریه الزهرا بنده را به عنوان مدیر استان خراسان 
برگزید. ما با چند خیریه، دانشگاه و مسجد در این زمینه همکاری می کنیم. بیشترین فعالیت 
ما در این بخش از طریق مساجد در محلات مختلف است. تاکنون توانستیم ۸ مسجد را در 
این حوزه فعال کنیم تا در بخش واسطه گری ازدواج شروع به کار کنند. باید بدانیم تا این فرهنگ 

در شهر ما جا بیفتد زمانبر است و باید رسانه ها به ما در این امر یاری برسانند.

 در خور توجه خیران، مساجد و هیئت های مذهبی
مدیر خیریه الزهرا در استان خطاب به خیران و هیئت امنای مساجد و هیئت های مذهبی می گوید: 
باید بدانیم تا حدودی مشهد از ایجاد مدرسه، مسجد و مراکز درمانی جدید بی نیاز شده است. خیران 
می توانند حالا در این بخش وارد شوند و به جوانان نیازمند برای تشکیل خانواده کمک کنند.عطایی 
با اشاره به برنامه  ای که سال گذشته در برخی از مساجد تهران برای تهیه جهیزیه اجرا شده است، 
می افزاید: سال گذشته در تهران طرحی به اجرا درآمد که در آن هر مسجد یک جهیزیه برای زوج های 
جوان نیازمند فراهم می کرد که با استقبال خوب مساجد همراه بود. ما مشابه همین طرح را به مساجد 
و هیئت های مذهبی اعلام کردیم که متأسفانه در مشهد استقبال خوبی نشد.اگر فرض کنیم ۱۴۰۰ 
مسجد در مشهد داریم که یک وعده غذایشان را  به جهیزیه اختصاص بدهند، مشکل ازدواج بسیاری از 

جوانان حل می شود و افزون بر فرهنگ سازی زمینه جذب بسیاری به مساجد و هیئت ها خواهد شد.

خیریه ای که فعالیت هایش فقط به تسهیل روند ازدواج اختصاص دارد

خيران خوشبختى
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داوطلبان عضویت در شوراهای اجتماعی محلات بهارستان و سیدی در انتخاباتی 
که برای اولین بار درمحله شان برگزار می شد، شرکت کردند .

مسجد قمر بنی هاشم میزبان اولین انتخابات محله بهارستان بود و برگزاری انتخابات 
در آن با نظم خاصی انجام می شد.مهدیه یاوری، سرپرست دبیرخانه شورای اجتماعی 
محلات، در ابتدای این نشست خطاب به داوطلبان گفت: برای اولین بار قصد داریم 
انتخابات شورای اجتماعی محلات را به انتخاب مردم از طریق مجمع عمومی برگزار 

کنیم و به واسطه  رأی اهالی این محله شورای اجتماعی جدیدی تشکیل بدهیم.

رئیــس اداره فنــی و عمــران شــهرداری منطقــه ۷ تصریح کرد: مــا در مجموعه شــهرداری 
همــه تــلاش خــود را بــرای خدمت رســانی هــر چــه بهتــر و بــا کیفیت تر بــه شــهروندان 
بــه کار خواهیم بســت تــا بتوانیــم رضایت منــدی و امیــدواری شــهروندان را رقــم بزنیم.

بــه گــزارش روابــط عمومــی شــهرداری منطقــه، ابراهیمــی مقــدم در ادامــه بــه اقدامات 

ــر اســاس بودجه هــای مصــوب  انجــام شــده، اشــاره کــرد و افــزود: درهمیــن راســتا ب
ــان  ــع در خیاب ــر مرب ــه آســفالت ۶۰۰۰ مت ــی و عمــران ب ــر اســاس اولویــت اداره فن و ب
امــام رضــا(ع) ۶۶ اقــدام کرد.اعتبــار اختصــاص یافتــه دربــاره اجــرای روکــش مکانیزه 

آســفالت ایــن خیابــان، افــزون بــر ۲٫۷۰۰میلیــون ریــال اســت.

یاوری با مقایسه این دوره با گذشته ادامه داد: شیوه تشکیل 
شوراها در گذشــته به این شکل بوده که از بین داوطلبان، 
شــهرداری منطقه تعدادی را انتخاب می کرده و شوراها 
انتصابی بودند. در اواخر ســال۹۷ شورای اسلامی شهر 
مشــهد آیین نامه  جدیدی مصوب و ابلاغ کرد که طبق آن 
موظف شدیم شــوراهای اجتماعی محلات را به واسطه 
مجمع داوطلبان و رأی مردم تشکیل دهیم که این فرصتی 
فراهم می کنــد که افــراد دغدغه مند کــه در برابر محله 
خود احساس مســئولیت می کنند وارد شورای اجتماعی 
شــوند و در تصمیم گیری هایی که برای محله آن ها گرفته 
می شود، مشارکت داشته باشند. افزون بر این تفاوت دیگر 
انتخاب رئیس و نائب رئیس شورا طی فرایند رأی گیری در 
اولین جلسه شورای اجتماعی اســت که تاکنون نماینده 
شــهرداری، رئیس جلســه بوده اســت. انتخاب رئیس 
شورا از بین اهالی محله دست شــوراها را برای پیگیری 

مطالباتشان بازتر می کند.
سرپرســت دبیرخانه شــوراهای اجتماعــی محلات با 
اشــاره به ترکیب اعضای شــورا افزود: طبق آیین نامه هر 
شورای اجتماعی متشکل از ۱۴ نفر عضو اصلی و ۲ عضو 
علی البدل است. از این تعداد ۱۰ عضو اصلی و ۲ عضو 
علی البدل به وســیله رأی مردم برگزیده می شوند. افزون 
بر انتخاب ۶ نفــر از مجمع ســاکنان از دیگر داوطلبان 
حضور در مجمع های دیگر که شامل مساجد، مدارس و 
تشکل های مردم نهاد نیز به انتخاب یک نفر می پردازند. 
اعضای دیگر شــورا که متشــکل از نماینــده کلانتری، 
شهرداری، بهداشت و نماینده بازآفرینی که در محلاتی 
حضــور دارد که طــرح بازپیرایی در آن جریــان دارد از 

فرمانداری یک نفر حضور خواهد داشت.

 اسامی اعضای شورای بهارستان
در ادامه این نشست منتخبان عضویت در شورای اجتماعی 
محله بهارستان پشــت تریبون رفتند و ضمن معرفی خود 
به تشریح ســوابق خود در محله پرداختند. پس از معرفی 
داوطلبان فراینــد انتخابات ابتدا از مجمع ســاکنان آغاز 
شــد و از بین داوطلبان این مجمع به ترتیب اکرم عباسپور، 
جــواد نبئی، علی اکبر حســنی، حســین میر مقدم، منیره 

ســادات حســین زاده و جعفر نژادحســین به عنوان عضو 
اصلی و معصومه خورســندی و فهیمه سرپرست به عنوان 
عضو البدل رأی آوردند. پس انتخابات مجمع ساکنان کار 
انتخاب دیگر مجامع نیز برگزار شد و حجت الاسلام محمد 
حسین خانی نماینده مساجد، زهرا وکیلی نماینده مدارس، 
حسین غلامی زهان نماینده کســبه و احسان حبیبی اصل 
نماینده تشــکل های مردمی در شــورای اجتماعی جدید 

محله بهارستان شدند.

 سیدی، رکورددار داوطلبان
سیدی دومین محله ای از منطقه ۷ شهری بود که اعضای 
شورای اجتماعی آن هفته  گذشــته به صورت انتخابات 
یت در  شــناخته شــدند. بیش از یکصد نفر بــرای عضو
مجمع های شــورای اجتماعی ثبت نام کــرده بودند که 
این تعداد نســبت به دیگــر محلات مشــهد یک رکورد 
محسوب می شود. انتخابات در محله سیدی در حسینیه 
بیت الرقیه برگزار شــد اما به دلیل ناهماهنگی میزبان این 
مراســم هم زمان با مجلس ترحیم در این حســینیه شد و 
به ناچار انتخابــات در طبقه دوم این حســینیه که فضا و 
امکانات موردنیاز این انتخابات را نداشــت، برپا شــد. 
همین امر موجب اعتراض برخی از داوطلبان نیز شــد و 
آن ها به ســختی صدای خود را به حاضران می رساندند.

پس از معرفی داوطلبان، انتخابات محله ســیدی برگزار 
شــد و نرجس صحاف، معصومه ثالث، ســید حســن 
موسوی نژاد، سیده زهرا حیدری، باقر هوشمند، محسن 
جعفری نیک بــه عنوان عضــو اصلی و اکــرم خیبری و 
خدیجه ناطقی به عنوان عضو علی البدل مجمع ساکنان 

محل، راهی شورای اجتماعی محله سیدی شدند.
پس از انتخابات مجمع ساکنان، داوطلبان دیگر مجامع هم 
برای برگزاری انتخابات این مجامع به معرفی خود پرداختند. 
پس از برگزاری انتخابات این ۴مجمع هم به ترتیب نرجس 
عابدزاده به عنوان نماینده تشکل ها، محمد مهدی حسن زاده 
به عنــوان نماینده مدارس، محمد باقریــان گلیان به عنوان  
نماینده کسبه و حجت الاسلام سید جواد حسینی به عنوان 
نماینده ائمه جماعات بیشترین رأی را برای حضور در شورای 

اجتماعی محله سیدی به دست آوردند.

در محـــله

آی خبــــر

بخشنده
کارشناس تربیت بدنی آقایان منطقه درباره رقابت های فوتسال شهرداری منطقه گفت: این مسابقات از 

۵مرداد ماه در ۳رده سنی نونهال با ۴۰تیم، نوجوان۳۲ و جوان ۳۲تیم برگزار شد. 
جواد کریمی، با اشاره به تیم های برتر این مسابقات ادامه داد: در رده سنی نونهالان تیم فوتسال گوهرشاد 
مقام اول، حیدر کرار مقام دوم و فرهنگ ســرای غدیر مقام سوم را به دست آوردند. در رده سنی نوجوان نیز به 
ترتیب تیم فایو اســتار، بهداد خراسان، صبای نوین مقام های اول تا سوم را به دست آوردند. رده سنی جوانان 

تیم ذوالفقار اول، تیم شرکت ملی ترابران توس دوم و تیم یوتان سوم شدند. 
کارشناس تربیت بدنی آقایان منطقه در انتها افزود: اختتامیه مسابقات در سالن ورزشی گوهرشاد برگزار شد 

و به تیم های برتر جام و جوایزی اهدا شد.

انتخابات شورای اجتماعی محلات سیدی و بهارستان 

انتخابات منظم و پرحاشيه 
پايان رقابت هاى فوتسال 

 رده شهردارى منطقه 
پايان رقابت هاى فوتسال 

 رده شهردارى منطقه 
پايان رقابت هاى فوتسال 
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پايان رقابت هاى فوتسال 

3در 3در 

بازی هایی که با کثیف کاری همراه هســتند به خاطر درگیر کردن حواس پنجگانه کودک بسیار با ارزش 
هستند. کودک می تواند احساس لامســه، بویایی، دیداری و حتی چشایی را در نتیجه این گونه بازی ها 
تجربه کند. بازی هایی مثل کف بازی و نقاشی با انگشتان از جمله بازی هایی است که تجربه های شیرین 
و تازه ای برای کودکان دارد . مهد کودک وصال  این بازی ها را  همراه جشنواره آب بازی با رویکرد تحرک را در 

برنامه های خود قرار داد تا کودکان و مادرانشان در جریان بازی فعالیت بدنی داشته باشند.
همچنین دومین برنامه هپی کمپ تابستانه این مهد با اجرای کارگاه مادر و کودک کف و یخ با هدف علاقه مند 
کــردن کودکان به حمام، ایجاد خلاقیت، کاهش عصبانیت و رهایی از تنش های روز برای رده ســنی ۳ تا ۷ 
سال در منطقه ۷ برگزار شد. در این کارگاه تجربه ای جدید و هیجان انگیز با زندگی چند ثانیه ای در حباب های 
غول پیکر و سرســره بزرگ کفی برای اولین بار در منطقه اجرا شد. صانع، ریاست محترم کمیسیون ورزش و 

بازی، نیز در این برنامه حضور یافت.

كف بازى در وصال 
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محلات منطقه مــا : عنصرى، 17شــهريور،كوى 
كارگران، مقدم، كوشش، كوى پليس، پروين اعتصامى 
المهدى، ســيدى ، ولى عصر(عج)، عســكريه، انقلاب 

بهارستان،  ابوذر، ايمان، رباط، ايوان، طرق

مردمک

آب طلب نکرده 
همیشه مراد 
نیست گاهی 
بهانه ای ست
که قربانی ات کند

* فاضل نظری

شهرک صنعتی طرق

بانوان کارآفرین نمی  دانند محصولات خود را کجا 
عرضه کنند. در همین راستا بوستان ریحانه به 

واگذاری غرفه هایی در این بوستان اقدام می کند.

در راستای عملکرد اداره مهندسی و نظارت بر ساخت 
و سازهای منطقه۷، ۶۲۲ مورد صدور اخطاریه توقف 

و ۱۵۸ مورد کسب دستور پلمب قضایی، انجام شد.

صدور600 اخطاريه براى متخلفاناحداث فضاى سبز كال اقبال در فاز2 غرفه هاى رايگان در بوستان ريحانه

ویژه   بوستان  این  فرهنگی  مسئول  کدخدا،  فاطمه 
ریحانه  بوستان  افزود:  مطلب  این  بیان  با  بانوان، 
با هدف حمایت از کارآفرینان و توانمندسازی بانوان 
از  تعدادی  برون سپاری  به  مهربانی ها  امام  شهر 
شده  برپا  بوستان  این  در  که  می کند  اقدام  غرفه هایی 

است.
کدخدا ادامه داد: اکنون ۱۳ غرفه آماده تحویل داریم که با 
شرایط آسان در اختیار افراد قرار می گیرد. ما فقط هزینه های 
جاری مانند آب و برق را  از غرفه دار دریافت خواهیم کرد و 
او موظف است که هر ماه ۱۲ جلسه آموزشی رایگان برای 

متقاضیان برگزار کند.
افراد علاقه مند به برپایی غرفه و فروش محصولاتشان 
می توانند برای کسب اطلاعات بیشتر از ساعت ۷ صبح 
تا ۱۴ با شماره ۳۳۴۰۰۴۳۲ تماس بگیرند. این بوستان 
در انتهای بولوار جمهوری واقع شده و همه روزه ( به جز 

جمعه ها) پذیرای بانوان مشهدی است.

پيام تشكر
شهرک  در  ولگرد  سگ های  وجود  شهروند: 
ابوذر، مخل آسایش ساکنان شده بود. به دلیل 
جمع آوری سگ های ولگرد در شهرک ابوذر از 

شهرداری منطقه ۷ واقعا سپاسگزاریم.

پل عابر پياده
شهروند:  ورقه های فلزی پل عابرپیاده انتهای 
نخریسی پاگیر شده که ممکن است باعث زمین 

خوردن یا آسیب دیدگی شود.

ــه۷، در   ــهرداری منطق ــی ش ــط عموم ــل از رواب ــه نق ب
ــم  ــورد حک ــن۱۰۵ م ــال همچنی ــت امس ــاه نخس ۳م
ورود، ۱۹۹ مــورد جمــع آوری ابــزار و مصالــح، ۱۹۷ مورد 
پلمــب قضایــی بــا برچســب،۱۰۴ مــورد پیگیــری مــوارد 
فــک پلمــب قضایی، یک مــورد پلمــب مؤثر(نیوجرســی، 
دیــوار گچــی، بنــر)، ۱۲ مــورد رفــع پلمــب قضایــی نیــز 

انجــام شــده اســت.
همچنین درباره رســیدگی به شــکایت های مردمی مبنی بر 
مزاحمت و مشــرفیت ۳۲۰ مورد، پاســخ گویی به پیام های 
مردمی ۳۱۹ مورد، پاســخ گویی به درخواســت های مردمی 
۱۴۵ مورد، پاســخ گویی به شکایت های مردمی ثبت شده در 
دبیرخانه شهرداری ۳۸ مورد، دریافت گزارش تخلف از سوی 
مهندسان ناظر ۲۲ مورد، گزارش های دریافتی از سوی سازمان 
نظام مهندسی ۲۱ مورد برای متخلفان از سوی اداره مهندسی 
و نظارت بر ساخت و سازهای شهرداری این منطقه بررسی و 

پیگیری شده است.

آخرین خبر

این ســتون به حرف مردم و پیام های ســاکنان 
منطقه اختصاص دارد. شــهروندان می توانند 
مشــکلات محلــه خــود را با شــماره تماس 
۳۷۲۸۸۸۸۱ با ما در میــان بگذارند تا آن را به 

گوش مسئولان برسانیم.

در انتظار آسفالت
شهروند:  امید داشتیم که بعد از مدت ها قرار 
است کوچه ما هم آسفالت شود اما جدول کشی 
خلج ۲۵ تمام شده، هنوز آسفالت انجام نشده 
است. پس کی قرار است که این کوچه، رنگ 

یک آسفالت خوب را به خود ببیند؟

روشنايى براى بوستان بانوان
شهروند:  روشنایی قسمت انتهایی پارک بانوان 
ایجاد  باعث  بسیار کم است که  بوستان طرق 
نگرانی برای تردد افراد و به ویژه بانوان می شود.

فرنوش فرشچی
شهرآرا

خيابان كم عرض
پرتردد  بسیار  پیشه،  خیابان  انتهای  شهروند:   
عرض  کم  اما  دارد  زیادی  آمد  و  رفت  و  است 
است. پیاده رو اطراف خیلی وسیع است. می شود 
پیاده رو را کمتر کرده و به عرض خیابان اضافه کرد.

صاحب امتیاز: شهرداری مشهد  
مدیر عامل موسسه شهرآرا: مجیدخرمی

سردبیر شهرآرا محله: رضا سلیمان نوری  
مدیر منطقه۷شهرآرا: مژگان حسینی      

دبیر شهرآرا محله منطقه۷: سیده نعیمه زینبی
تلفن شهرآرامحله منطقه۷:  ۳۳۴۴۱۱۷۴                                                                                                                            

تلفن دفتر مركزی: ۳۷۲۸۸۸۸۱-۵ 
تلفن روابط عمومی: ۳۷۲۴۳۱۱۰ 

نمابر:  ۳۷۲۳۸۳۱۰ 
شماره پیامک:۳۰۰۰۷۲۸۹ 

دفتر مرکزی روزنامه شهرآرا:  میدان شهدا
 نبش دانشگاه یک 

دفتر منطقه۷: خیابان پروین اعتصامی۱۸
پشت ساختمان شهرداری منطقه۷

mahalle7@ shahrara.ir :پست الکترونیک
@ShahraraMahaleh  :کانال شهرآرا محله

دریافت نسخه الکترونیک شهرآرامحله از:  
shahraranews.ir

به گزارش روابط عمومی شهرداری منطقه ۷؛ در این  
نشست که با حضور شهردار منطقه، معاون اداری و 
مسئول  قراردادها،  امور  مسئول  اجرایی،  معاون  مالی، 
منطقه  شهردار  شد  انجام  بازرسی  رئیس  سبز،  فضای 
ضمن نظارت دقیق بر عملکرد پیمانکاران افزود: حفظ و 
نگهداری و نحوه جذب نیرو در عقد قرارداد پیمانکاران 

باید مورد توجه ویژه قرار گیرد.
کوروش باوندی افزود: با توجه به نیاز شهروندان به فضای سبز، 
عملیات احداث فضای ســبز در حاشیه کال اقبال در فاز ۲ در 
دستورکار قرارگرفت. همچنین به دلیل افزایش درخواست های 
مردمی و اهالی برای احداث فضای سبز و نرده گذاری، مناقصه 
آن برگزار و پیمانکار نیز به اداره فضای ســبز معرفی شــد.وی 
بوستان ها و فضاهای سبز را از مهم ترین عناصر شهری بیان 
و تصریح کرد: احداث پارک ها و فضای سبز نقش مؤثری در 
ایجاد شهری زیبا با چشم اندازی سبز و طبیعی دارد و موجب 

افزایش شادابی و نشاط در شهروندان می شود.

فاز  اقبال  جلسه مناقصه احداث فضای سبز کال 
۲ با حضور جمعی از مسئولان و کارشناسان 

شد. برگزار  منطقه 


